
PROTOKÓŁ
z obrad VII Sesji Rady Gminy Radziejów

z dnia 19 maja 2011 r.

Rozpoczęcie obrad godz.1105

W obradach udział wzięli:

- Radni,
- Sołtysi,
- Radca Prawny Pan Tomasza Rolirad
- Wójt, Zastępca Wójta, Sekretarz, Skarbnik,
- Pan Jacek Kodzis Kierownik Rejonu Dróg Wojewódzkich w Inowrocławiu
- Pan Zbigniew Zajączkowski Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Radziejowie
- Pan Adam Koźmiński Inspektor Nadzoru Dróg Gminnych oraz Kierownik Rejonu we 
Włocławku Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad
- Kierownicy jednostek organizacyjnych, 
- Pracownicy obsługujący sesję.

Przewodniczący Rady dokonał  otwarcia  VII  Sesji  Rady Gminy Radziejów,  powitał 
wszystkich obecnych, przedstawił zaproszonych gości. Pogratulował nowo wybranym 
sołtysom,  szczególne  gratulacje  złożył  Panu  Janowi  Odważnemu,  Mieczysławowi 
Malcowi,  Mariuszowi  Gralakowi,  Eugeniuszowi  Krygrowi,  Pani  Małgorzacie 
Lewandowskiej, którzy zostali wybrani pierwszy raz. 

Następnie przedstawił proponowany porządek obrad:

      1.  Sprawy organizacyjne:
a) otwarcie obrad sesji i stwierdzenie quorum,
b) przyjęcie porządku obrad i wybór sekretarza sesji,
c) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

2. Omówienie  stanu  technicznego  dróg  wojewódzkich  i  powiatowych 
znajdujących się na terenie Gminy Radziejów oraz dróg gminnych.

3. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) „wyrażenia zgody na oddanie nieruchomości w użyczenie”,
b) przystąpienia i realizacji projektu budowy przydomowych oczyszczalni 

ścieków w ramach działania 321 „Podstawowe usługi dla gospodarki i 
ludności wiejskiej”,

c) przyjęcia  ”Zasad budowy i  finansowania przydomowych  oczyszczalni 
ścieków na terenie Gminy Radziejów”,

d) „partycypacji  przyszłych  użytkowników  w  kosztach  budowy 
przydomowych oczyszczalni ścieków w 2011 r.”,



e) „upoważnienia  Wójta  Gminy  Radziejów  do  zawarcia  porozumienia 
komunalnego w sprawie budowy ścieżki pieszo-rowerowej Radziejów-
Dobre-Zakrzewo-Koneck-Aleksandrów Kuj.”,

f) „upoważnienia  Wójta  Gminy  Radziejów  do  zawarcia  porozumienia 
w sprawie  wspólnego  przeprowadzenia  postępowania  i  udzielenia 
zamówienia na zakup energii elektrycznej”,

g) „przystąpienia do czynności mających na celu zamknięcie składowiska 
odpadów komunalnych w Broniewku”,

h) „przystąpienia  do  czynności  prawnych  mających  na  celu  utworzenie 
Publicznego Przedszkola w Skibinie”,

i) „przystąpienia  do  czynności  prawnych  mających  na  celu  budowę 
gminnej  infrastruktury  dostępu  do  Internetu  dla  osób  zagrożonych 
wykluczeniem  cyfrowym  na  terenie  Gminy  Radziejów  w  ramach 
„Programu Operacyjnego Innowacyjna Gospodarka na lata 2007-2013”,

j) „ustalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 
oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie na lata 2011-2015”,

k) „ustalenia  gminnego  programu  profilaktyki  i  opieki  nad  dzieckiem 
i rodziną w Gminie Radziejów”,

l) „zmiany  Uchwały  Nr  XXXII/148/2002  Rady Gminy Radziejów z  dnia 
7 sierpnia  2002 r.  w  sprawie  podziału  Gminy Radziejów na obwody 
głosowania”,

m) „udzielenia  pomocy  finansowej  dla  powiatu  Radziejowskiego  na 
realizację zadań bieżących powiatu”,

n) „zaciągnięcia długoterminowego kredytu na zakup koparko-ładowarki”
o) „zaciągnięcia długoterminowego kredytu na zakup równiarki”,
p) „zaciągnięcia długoterminowej pożyczki na przebudowę i remont stacji 

uzdatniania wody w miejscowości Szostka”,
q)  „zmian w budżecie na 2011 rok”,
r) „zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy Radziejów na lata 

2011-2016”.

      4.  Składanie wniosków i interpelacji.
5.  Wolne wnioski i zapytania.
6.  Zakończenie obrad sesji.

Ad. 1 a, b, c) Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że w chwili otwarcia Sesji na 
stan 15 radnych  było  obecnych 15,  w związku z tym Sesja jest  prawomocna do 
podejmowania  uchwał,  a  następnie  przedstawił  porządek  obrad.  Za  przyjęciem 
porządku obrad głosowało 15 radnych.
Sekretarzem  obrad  sesji  został  wybrany  Radny  Marek  Piernik,  14  głosami  przy 
1 głosie wstrzymującym się.
Poinformował, że protokół z poprzedniej sesji jest do wglądu.

Ad 2) Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że przez gminę przebiegają takie 
kategorie dróg jak: gminne, powiatowe, wojewódzkie oraz krajowe. W związku z tym, 
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poprosił  o  kierowanie  pytań  do  zaproszonych  gości  tj.  dyrektorów  i  kierowników 
odpowiedzialnych za utrzymanie dróg.

Radny Jerzy Rogacki zadał pytanie czy zostaną wyremontowane drogi powiatowe, 
jeżeli tak to w jakim terminie.

Pan Zbigniew Zajączkowski  odpowiedział,  że remont dróg powiatowych przebiega 
dość sprawnie i w większości tj. 95% dróg powiatowych jest już wyremontowanych, 
wliczając  w  to  remonty  cząstkowe,  naprawianie  dziur.  Niektóre  odcinki  są  tak 
zniszczone, że należy im poświecić bardzo dużo czasu i wydaje się, że naprawa 
przebiega wolno. Napraw wykonano jednak więcej niż w latach ubiegłych. W ciągu 
najbliższych 3 tygodni ubytki cząstkowe powinny być naprawione. Na drogach, gdzie 
są przełomy trwa remont,  takich odcinków jest  77 na terenie całego powiatu.  Do 
końca lipca jest planowane zlikwidowanie wszystkich przełomów. Do asfaltowania 
przygotowano  odcinki  na  drogach  powiatowych  w  miejscowości  Przemystka 
i Bronisław i zostały one już w części wykonane. Na części odcinków dróg zostanie 
wykonana regulacja poboczy. Przetarg na te prace wygrała firma z Wrocławia. Do 
15 czerwca większość prac powinna być wykonana.
Poinformował,  że  w  budżecie  na  likwidację  przełomów  w  ilości  8300  m. 
przeznaczono  kwotę  w  wysokości  ponad  1  mln  zł.  W zawiązku  z  koniecznością 
dokonania tak dużej ilości napraw i przeznaczenia na ten cel niezbędnych środków, 
zostanie wykonanych mniej nowych nawierzchni dróg.

Radny  Wiesław  Migdalski  uważa,  że  przyczyną  tak  znacznych  degradacji 
nawierzchni  asfaltowych  są  zastoiny  wodne  powstające  wskutek  zawyżonych 
poboczy, które uniemożliwiają odpływ wody z nawierzchni drogi do rowu. Ponadto 
pobocza oraz rowy są podorywane przez rolników i jest to duży problem dla gminy,  
który był wielokrotnie poruszany na zebraniach wiejskich, niestety bez pozytywnego 
odzewu.

Radny  Mirosław  Linowiecki  zadał  pytanie  czy  na  terenie  gminy  Radziejów  jest 
przewidziana budowa drogi powiatowej przy udziale środków gminy Radziejów jeżeli  
tak, to którego odcinka drogi dotyczy.

Pan Zbigniew Zajączkowski odpowiedział, że temat poboczy jest znany. Wiadomo, 
że są zawyżone. Jeżeli wydatki  na zimowe utrzymanie dróg są mniejsze to wtedy 
więcej  pieniędzy  przeznacza  się  na  utrzymanie  letnie  dróg  w  tym,  na  regulację 
poboczy oraz na wykaszanie.
Dodał,  że na rok bieżący nie  ma w planie budowy nowej  nawierzchni  na żadnej 
drodze, nie tylko na terenie gminy Radziejów, ale również w całym powiecie. Środki, 
które  powinny  być  przeznaczone  na  ten  cel,  są  przeznaczone  na  likwidację 
przełomów.  Na  nowe  nawierzchnie  nie  ma  pieniędzy.  Jeśli  będzie  realizowana 
inwestycja z dofinansowaniem środków gminnych to będzie dotyczyła drogi Dobre-
Bronisław, ale nie wiadomo czy w roku bieżącym będzie to możliwe.

Sołtys Roman Piłat zadał pytanie czy będą wykonywane naprawy gwarancyjne dróg 
w Płowkach (200 m) oraz z Szostki do Zaborowa.
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Pan  Adam  Koźmiński  odpowiedział,  że  na  omawianych  drogach  nie  została 
właściwie  wykonana  podbudowa  drogi  z  kamienia  wapiennego  i  to  jest  główną 
przyczyną usterek.
Omówił  również  stan  drogi  krajowej  przebiegającej  przez  Gminę  Radziejów. 
Poinformował, że czteromiesięczna przerwa w pracach remontowych przed Skibinem 
została  zakończona,  a  droga  będzie  przykryta  grysami.  Jest  to  technologia 
niedopuszczalna  na  drogach  krajowych,  niestety,  żeby  cokolwiek  zrobić  trzeba 
wykorzystać  jakiekolwiek  technologie,  ponieważ  na inne nie  ma środków.  Dalsze 
remonty na tej drodze będą wykonywane w późniejszych latach. Będzie poprawione 
oznakowanie. Zostanie wstawiony znak w Leonowie na wniosek radnego powiatu.

Radny  Kazimierz  Skupniewicz  stwierdził,  że  tylko  odcinek  drogi  krajowej 
przebiegającej przez Gminę Radziejów nie będzie wyremontowany, zapytał również 
dlaczego z tej drogi nie są usuwane zarośla.

Pan Adam Koźmiński odpowiedział, że ciężko będzie wytłumaczyć ten fakt, jest to 
trudna  sprawa,  gdyż  krzaki  usuwane  starą  metodą  odrastają  bardzo  szybko. 
Należałoby zastosować nową metodę, która wymaga zaangażowania bardzo dużej 
ilości sprzętu i środków. Nie ma obecnie na ten cel pieniędzy. Wykonywane są prace 
w takim zakresie, aby droga była bezpieczna dla jej użytkowników.

Radny Czesław Witkowski stwierdził, że obecnie na usuwanie zarośli skuteczne są 
opryski.

Radny  Mirosław  Linowiecki  poinformował,  że  reprezentuje  miejscowość  Płowce 
i wnioskuje o zbudowanie chodnika od pomnika do centrum wsi, który by przebiegał 
wzdłuż drogi krajowej. Liczy na to, że jak będzie przebudowa drogi w Płowcach to 
taką inwestycję będzie można uwzględnić w planie. 

Pan Adam Koźmiński odpowiedział, że Pan Wójt podjął już rozmowy z Zarządem 
Dróg Krajowych w sprawie tej inwestycji. Będzie to miało zastosowanie w praktyce 
w momencie  kiedy  będzie  finansowane  projektowanie  tego  odcinka.  Na  dzień 
dzisiejszy projekt nie został  nawet  uruchomiony ponieważ nie ma na to  środków. 
Zasygnalizował,  że  grunty  na  których  ma  być  położony  chodnik  są  gruntami 
prywatnymi. Nie będzie to chodnik przy głównej drodze, musi on być za rowem tak 
jak np. chodnik przy Orlenie w Radziejowie.

Radny Kazimierz Skupniewicz stwierdził, że w Chełmcach jest chodnik przy jezdni.

Pan Adam Koźmiński odpowiedział, że jeżeli dojdzie do budowy chodnika, a warunki  
na to pozwolą to zostanie on przesunięty. 

Radny  Mirosław  Linowiecki  poinformował,  że  w  Płowcach  istnieją  grunty  po 
zamkniętym już torowisku, które można było by wykorzystać pod budowę ścieżki, co 
znacznie obniżyłoby koszty, gdyż na wykupienie gruntów potrzebne są duże nakłady 
finansowe.
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Pan Zbigniew Zajączkowski w związku z otrzymanymi wcześniej licznymi pytaniami 
od radnych i sołtysów w sprawie wykorzystania środków unijnych na drogi powiatowe 
poinformował, że Powiat otrzymał ponad 3 mln zł na ten cel, na okres 2007-2013.  
Z tych  środków  wykonano  metodą  oszczędnościową  drogę   Osięciny-Wieniec, 
Piotrków w kierunku Nowej Wsi, Osięciny-Jarantowice. Zostało do wykorzystania 655 
tys. zł. na drogę Dobre-Bronisław. 

Radny Czesław Witkowski  zadał  pytanie  czy  na  drodze  Biskupice-Kłonowo  będą 
zbierane pobocza. 

Radny Władysław Śniadecki zapytał, czy rolnicy na swoich polach mogą przycinać 
wystające gałęzie.

Pan Zbigniew Zajączkowski odpowiedział, że można przycinać gałęzie przy drogach 
we  własnym  zakresie,  w  obrębie  swojego  pola,  ale  należy  najpierw  uzyskać 
zezwolenie od Zarządu Dróg. 

Radny Władysław Śniadecki zapytał  o drogę Skibin-Dobre, stwierdził, że droga na 
tym odcinku jest w fatalnym stanie.

Pan Zbigniew Zajączkowski  odpowiedział,  że  na tej  drodze w najbliższym czasie 
zostaną wykonane remonty cząstkowe. 

Sołtys Eugeniusz Krygier poruszył temat chodnika w Przemystce, który był wykonany 
dwa lata temu i została niewłaściwie ułożona kostka brukowa oraz źle zamontowane 
barierki, które obecnie leżą w rowie.

Radny  Ireneusz  Głowacki  w  sprawie  zbierania  poboczy  przy  drogach  uważa,  że 
rolnicy  którzy  graniczą  z  drogą  mogą  we  własnym  zakresie  wywieść  ziemię  po 
uzgodnieniu z zarządcą drogi.

Pan Zbigniew Zajączkowski, odpowiedział że w przypadku chodnika w Przemystce 
należy  poszerzyć  i  udrożnić  przepust,  co  należy  do  obowiązków Wojewódzkiego 
Zarządu Melioracji. W przypadku poszerzenia przepustu należy wybudować murek 
oporowy i wówczas barierka nie będzie wpadać do rowu.
W sprawie odbioru ziemi z poboczy przez rolników stwierdził, że nie jest prawdą, iż  
rolnicy tak chętnie odbierają ziemię. Wcześniej były już takie uzgodnienia, jednak nikt  
po ziemię nie przyjechał. W związku z tym obecnie jest wynajmowana ścinarka do 
poboczy wraz z pojazdem do wywożenia ziemi, co zwiększa koszty.

Radny  Ireneusz  Głowacki,  nie  zgodził  się  z  wypowiedzią  Pana  Zajączkowskiego 
poinformował,  że  w  jego  wsi  przy  drodze  gminnej  na  trasie  od  Dobrego  do 
Szczeblotowa rolnicy zebrali ziemię z poboczy. Zdeklarował, że jeżeli coś takiego by 
miało miejsce w Bieganowie to on wszystko zorganizuje.

Radny Marian Bandyszewski poruszył problem chodnika w Przemystce. Poprosił aby 
w miarę możliwości poprawić ułożenie kostki oraz usztywnić barierkę. Poinformował, 
że  w  budżecie  Gminy  zaplanowano  10  tys.  zł  jako  dofinansowanie  do  budowy 
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dalszego odcinka chodnika w Przemystce, ale najprawdopodobniej z braku środków 
w budżecie powiatu, inwestycja w roku bieżącym nie będzie kontynuowana.

Radny Błażej Patyk przypomniał, że jakiś czas temu, wnioskował razem z radnym 
Migdalskim  o  zamontowanie  znaku  „Broniewo-Szostka”  na  skrzyżowaniu  do 
Broniewa. Zadał pytanie czy ten znak będzie ustawiony.

Pan  Adam  Koźmiński  odpowiedział,  że  powyższa  sprawa  nie  została  właściwie 
załatwiona i należy do niej powrócić.

Sołtys Krzysztof Nowowiejski poruszył temat chodnika w Przemystce. Stwierdził, że 
najprawdopodobniej Wojewódzki Zarząd Melioracji przygotowuje plany czyszczenia 
głównego rowu przy chodniku. Dodał, że jako Prezes Spółki Wodnej wraz z Panem 
Dyrektorem  Zajączkowskim  mogą  wystosować  pismo  aby  przepust,  przy  którym 
wpada barierka do rowu został poszerzony.

Pan  Zbigniew  Zajączkowski  zakomunikował,  że  chodnik  do  Przemystki  zostanie 
naprawiony.
Zwrócił się również do osób, które deklarowały pomoc przy wywozie ziemi z poboczy. 
Stwierdził, że żadna inicjatywa rolników nie zostanie odrzucona. Rolnikom z każdej  
wsi,  którzy  chcą  przy  drodze  powiatowej  zbierać  ziemię,  Zarząd  Dróg  udostępni 
ładowarkę.  Jednak  w  przypadku  przestoju  ładowarki,  gmina  lub  rada  sołecka 
zostanie obciążona kosztami przestoju.

Radny  Czesław  Witkowski  zdeklarował  pomoc  przy  wywozie  ziemi  przy  drodze 
Biskupice-Kłonowo.

Radny Ireneusz Głowacki również obiecał udzielić pomocy przy wywozie ziemi na 
trasie od Bieganowa w stronę Bronisławia.

Przewodniczący  Rady  Gminy  podsumowując  dyskusję  stwierdził,  że  głównym 
problemem  jest  brak  odpowiedniej  ilości  środków  finansowych  na  budowę 
i utrzymanie dróg, zauważył że najmniej problemów jest na drogach wojewódzkich, 
gdyż nie było żadnego pytania w tej tematyce.

Radny Ireneusz Głowacki stwierdził, że drzewa rosnące przy drogach wojewódzkich 
zanieczyszczają  meliorację.  Sączki  i  główne  rurociągi  są  tak  zabrudzone,  że 
w Bieganowie zostały zalane gospodarstwa.

Pan Jacek Kodzis poinformował, że rejon którym kieruje ma na utrzymaniu 308 km 
dróg wojewódzkich, w tym drogę przebiegającą przez teren gminy Radziejów 9,5 km 
Ciechocinek-Sompolno.  Droga  jest  w  stanie  dostatecznym,  jeśli  chodzi  o  stan 
techniczny.  Jeśli  chodzi  o  utrzymanie  i  estetykę  to  dobry  minus,  tak  zostało  to 
ocenione  w  skali  europejskiej.  Na  pasie  drogowym  nie  ma  krzaków  ani  trawy. 
Wszystko,  w miarę  wzrostu,  systematycznie  jest  likwidowane.  Będą  wykonywane 
roboty  w  zakresie  sprzątania  pasa  drogowego,  wycinki  krzaków  i  traw.  Droga 
wojewódzka  została  poszerzona  przez  usunięcie  ziemi  zalegającej  na  pasie 
drogowym,  odzyskano  parametry  drogi  6  m,  zostało  wykonane  powierzchniowe 
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utrwalenie  na  całym  odcinku  za  wyjątkiem  miasta  Radziejów  i  Piotrkowa  Kuj. 
W najbliższych latach nie przewiduje się budowy nowych dywaników. Plany na rok 
następny będą przygotowywane w lipcu i co roku droga będzie w dwóch odcinkach 
remontowana tą samą technologią.  Będzie położona warstwa  grysu i  poprawione 
pasy.  W tym roku będzie wykonany remont cząstkowy,  będą poprawione głównie 
miejsca gdzie są przełomy m.in. w gminie Radziejów przed Biskupicami. W tym roku 
na  drogach  wojewódzkich  obejmujących  jego  rejon  jest  15  tys  m2   przełomów 
średnich  i  ciężkich.  Poinformował  również  zebranych  o  zasadach  sadzenia  oraz 
wycinki drzew w pasie drogowym. 

Radny  Czesław  Witkowski  poinformował,  że  na  wyjazdach  z  dróg 
podporządkowanych  drzewa  zasłaniają  widoczność  ze  względu  na  zbyt  nisko 
podcięte gałęzie, co utrudnia wyjazd sprzętem rolniczym.

Pan Jacek Kodzis odpowiedział, że postara się aby do końca tego roku wszystkie 
konary drzew były odpowiednio obcięte na drogach wojewódzkich.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował zaproszonym gościom za wyczerpujące 
odpowiedzi na pytania dotyczące wszystkich kategorii  dróg przebiegających przez 
Gminę Radziejów i ogłosił 5 min przerwę.

Wznowienie obrad 12.25

Ad.  3 a)  Projekt uchwały w sprawie „wyrażenia zgody na oddanie nieruchomości 
w użyczenie”  wraz  z  uzasadnieniem  odczytał  Zastępca  Przewodniczącego  Rady 
Gminy Radziejów Marian Bandyszewski.
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały.
W  chwili  głosowania  było  obecnych  15  radnych.  Uchwała  została  podjęta 
jednogłośnie.

Ad.  3  b)  Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  i  realizacji  projektu  budowy 
przydomowych oczyszczalni  ścieków w ramach działania 321 „Podstawowe usługi 
dla gospodarki i ludności wiejskiej” wraz z uzasadnieniem odczytał Przewodniczący 
Rady Gminy Radziejów.
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały.
W  chwili  głosowania  było  obecnych  15  radnych.  Uchwała  została  podjęta 
jednogłośnie.

Ad  3  c) Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  ”Zasad  budowy  i  finansowania 
przydomowych  oczyszczalni  ścieków na  terenie  Gminy Radziejów”  odczytał  wraz 
z uzasadnieniem  Zastępca  Przewodniczącego  Rady  Gminy  Radziejów  Marian 
Bandyszewski.
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały.
W  chwili  głosowania  było  obecnych  15  radnych.  Uchwała  została  podjęta 
jednogłośnie.
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Ad  3  d) Projekt  uchwały  w  sprawie  „partycypacji  przyszłych  użytkowników 
w kosztach budowy przydomowych oczyszczalni ścieków w 2011 roku” odczytał wraz 
z uzasadnieniem Przewodniczący Rady Gminy Radziejów.

Sołtys Krzysztof Nowowiejski zadał pytanie jaki jest planowany termin realizacji tego 
zadania. 

Przewodniczący Rady Gminy odpowiedział, że wpłaty są dokonywane w tym roku, a 
realizacja inwestycji nastąpi w przyszłym roku.

Nie wnoszono uwag do projektu uchwały.
W  chwili  głosowania  było  obecnych  15  radnych.  Uchwała  została  podjęta 
jednogłośnie.

Ad  3  e) Projekt  uchwały  w  sprawie  „upoważnienia  Wójta  Gminy  Radziejów  do 
zawarcia  porozumienia komunalnego w sprawie  budowy ścieżki  pieszo-rowerowej 
Radziejów-Dobre-Zakrzewo-Koneck-Aleksandrów  Kuj.”  odczytał  wraz 
z uzasadnieniem Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Marian Bandyszewski.

Przewodniczący  Rady  Gminy  wymienił  jakie  gminy  będą  wchodzić  w  skład 
porozumienia.

Sołtys Krzysztof Nowowiejski zadał pytanie, czy w miejscach gdzie nie ma torowiska 
trzeba będzie wykupić grunty oraz jaki będzie przypuszczalny koszt budowy.

Wyjaśnienie złożył Wójt Gminy, oznajmił, że jest to próba połączenia dwóch miast 
powiatowych Aleksandrowa Kuj. oraz Radziejowa. Samorząd Województwa wskazał, 
iż  te  ścieżki  mają  być  w  pobliżu  dróg  po  torowisku.  Kwestia  połączenia  miasta 
Radziejowa nie jest jeszcze rozwiązana, ale pracują nad tym projektanci. Wójt dodał, 
że spodziewa się dużego udziału w tym przedsięwzięciu Marszałka Województwa.

Nie wnoszono uwag do projektu uchwały.
W  chwili  głosowania  było  obecnych  15  radnych.  Uchwała  została  podjęta 
jednogłośnie.

Ad  3  f) Projekt  uchwały  w  sprawie  „upoważnienia  Wójta  Gminy  Radziejów  do 
zawarcia  porozumienia  w sprawie  wspólnego  przeprowadzenia  postępowania  i 
udzielenia zamówienia na zakup energii elektrycznej” wraz z uzasadnieniem odczytał 
Przewodniczący Rady Gminy Radziejów.
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały.
W  chwili  głosowania  było  obecnych  15  radnych.  Uchwała  została  podjęta 
jednogłośnie.

Ad 3 g) Projekt uchwały w sprawie „przystąpienia do czynności mających na celu 
zamknięcie  składowiska  odpadów  komunalnych  w  Broniewku”  odczytał  wraz  z 
uzasadnieniem  Zastępca  Przewodniczącego  Rady  Gminy  Radziejów  Marian 
Bandyszewski.
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Sołtys Krzysztof Nowowiejski zadał pytanie dotyczące w partycypacji  kosztów, czy 
nadal będzie obowiązywał podział, 70% miasto oraz 30% gmina.

Przewodniczący Rady Gminy potwierdził partycypację kosztów.

Nie wnoszono uwag do projektu uchwały.
W  chwili  głosowania  było  obecnych  15  radnych.  Uchwała  została  podjęta 
jednogłośnie.

Ad 3 h) Projekt uchwały w sprawie „przystąpienia do czynności prawnych mających 
na  celu  utworzenia  Publicznego  Przedszkola  w  Skibinie”  wraz  z  uzasadnieniem 
odczytał Przewodniczący Rady Gminy Radziejów.

Radny Błażej Patyk  zadał pytanie czy przedszkole będzie czynne od 2011 r.  czy 
2012r.

Przewodniczący Rady Gminy odpowiedział, że od 2012 r.

Nie wnoszono uwag do projektu uchwały.
W  chwili  głosowania  było  obecnych  15  radnych.  Uchwała  została  podjęta 
jednogłośnie.

Ad 3 i)  Projekt uchwały w sprawie „przystąpienia do czynności prawnych mających 
na celu budowę gminnej infrastruktury dostępu do Internetu dla osób zagrożonych 
wykluczeniem  cyfrowym  na  terenie  Gminy  Radziejów  w  ramach  „Programu 
Operacyjnego  Innowacyjna  Gospodarka  na  lata  2007-2013”  odczytał  wraz 
z uzasadnieniem  Zastępca  Przewodniczącego  Rady  Gminy  Radziejów  Marian 
Bandyszewski.

Informatyk Pan Marcin Jaskólski omówił projekt. Stwierdził, że projekt przyczyni się 
do zaspokojenia potrzeb ludności związanych z dostępem do internetu. Na terenie 
gminy są problemy z dostępem do internetu, szczególnie w takich miejscowościach 
jak: Piołunowo, Kwilno, Kłonówek, Broniewo, Szostka. Dodał, że będzie to dostęp 
bezprzewodowy, w gminie powstałyby 4 maszty. Głównym celem tego projektu jest 
dostarczenie internetu i komputerów do osób wykluczonych cyfrowo. Wytypowano 
z pomocą GOPS 116 osób ze wszystkich sołectw,  które będą brały udział  w tym 
projekcie. Planowana jest wymiana komputerów we wszystkich szkołach. Planowane 
jest również rozdysponowanie po jednym komputerze na każde sołectwo.

Sołtys Eugeniusz Krygier zadał pytanie kto w Przemystce jest wytypowany do tego 
projektu.

Marcin Jaskólski odpowiedział, że wytypowanych jest 5 osób.

Nie wnoszono uwag do projektu uchwały.
W  chwili  głosowania  było  obecnych  15  radnych.  Uchwała  została  podjęta 
jednogłośnie.
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Ad 3 j) Projekt uchwały w sprawie „ustalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie na lata 2011-2015”,
„ustalenia gminnego programu profilaktyki i opieki nad dzieckiem i rodziną w Gminie 
Radziejów” wraz z uzasadnieniem odczytał Przewodniczący Rady Gminy Radziejów.

Nie wnoszono uwag do projektu uchwały.
W  chwili  głosowania  było  obecnych  15  radnych.  Uchwała  została  podjęta 
jednogłośnie.

Ad 3 k) Projekt uchwały w sprawie „ustalenia gminnego programu profilaktyki i opieki 
nad  dzieckiem  i rodziną  w  Gminie  Radziejów”  wraz  z  uzasadnieniem  odczytał 
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Marian Bandyszewski.
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały.
W  chwili  głosowania  było  obecnych  15  radnych.  Uchwała  została  podjęta 
jednogłośnie.

Ad 3 l) Projekt uchwały w sprawie „zmiany Uchwały Nr XXXII/148/2002 Rady Gminy 
Radziejów z dnia 7 sierpnia 2002 r. w sprawie podziału Gminy Radziejów na obwody 
głosowania”  wraz  z  uzasadnieniem  odczytał  Przewodniczący  Rady  Gminy 
Radziejów.
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały.
W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 14 
radnych, przy jednym głosie wstrzymującym się radnego Kazimierza Czynsza.

Ad  3  m)  Projekt  uchwały  w  sprawie  „udzielenia  pomocy  finansowej  dla  powiatu 
Radziejowskiego  na  realizację  zadań  bieżących  powiatu”  wraz  z  uzasadnieniem 
odczytał Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Radziejów Marian Bandyszewski.

Radny  Kazimierz  Czynsz  zadał  pytanie  na  remont,  których  dróg  zostaną 
przeznaczone pieniądze.

Wójt  Gminy  stwierdził,  że  prawie  wszystkie  gminy  przeznaczają  część  swoich 
środków na remonty dróg powiatowych, aby na ich terenie drogi powiatowe miały 
należyty  stan  techniczny.  Gmina  Radziejów  również  po  raz  kolejny  na  ten  cel 
przeznacza  środki.  W  przypadku  gdy  inwestycja  będzie  realizowana  zostanie 
zawarte stosowne porozumienie, w którym będzie określone jakiego odcinka drogi 
dotyczy dofinansowanie. W ubiegłym roku dotyczyło drogi Radziejów-Opatowice. 
W  przypadku  braku  realizacji  inwestycji,  środki  wrócą  do  budżetu  i  zostaną 
zagospodarowane na drogi gminne.

Nie wnoszono uwag do projektu uchwały.
W  chwili  głosowania  było  obecnych  15  radnych.  Uchwała  została  podjęta 
jednogłośnie.

Ad  3  n) Projekt  uchwały  w  sprawie  „zaciągnięcia  długoterminowego  kredytu  na 
zakup  koparko-ładowarki”  wraz  z  uzasadnieniem  odczytał  Przewodniczący  Rady 
Gminy Radziejów.

10



Nie wnoszono uwag do projektu uchwały.
W  chwili  głosowania  było  obecnych  15  radnych.  Uchwała  została  podjęta 
jednogłośnie.

Ad  3  o) Projekt  uchwały  w  sprawie  „zaciągnięcia  długoterminowego  kredytu  na 
zakup  równiarki”  odczytał  wraz  z  uzasadnieniem  odczytał  Zastępca 
Przewodniczącego Rady Gminy Radziejów Marian Bandyszewski.

Nie wnoszono uwag do projektu uchwały.
W  chwili  głosowania  było  obecnych  15  radnych.  Uchwała  została  podjęta 
jednogłośnie.

Ad  3  p) Projekt  uchwały  w  sprawie  „zaciągnięcia  długoterminowej  pożyczki  na 
przebudowę  i  remont  stacji  uzdatniania  wody  w  miejscowości  Szostka”  wraz 
z uzasadnieniem odczytał Przewodniczący Rady Gminy Radziejów.

Nie wnoszono uwag do projektu uchwały.
W  chwili  głosowania  było  obecnych  15  radnych.  Uchwała  została  podjęta 
jednogłośnie.

Ad  3  q) Projekt  uchwały  w  sprawie  „zmian  w  budżecie  na  2011  rok”  wraz 
z uzasadnieniem  odczytał  Zastępca  Przewodniczącego  Rady  Gminy  Radziejów 
Marian Bandyszewski.
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały.
W  chwili  głosowania  było  obecnych  15  radnych.  Uchwała  została  podjęta 
jednogłośnie.

Ad 3 r) Projekt uchwały w sprawie „zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Radziejów na lata 2011-2016” odczytał wraz z uzasadnieniem Przewodniczący Rady 
Gminy Radziejów.

Nie wnoszono uwag do projektu uchwały.
W  chwili  głosowania  było  obecnych  15  radnych.  Uchwała  została  podjęta 
jednogłośnie.

Ad  4  i  5)  Radny  Wiesław Migdalski  poinformował  o  niewłaściwie  zamontowanej 
przez brygadę remontową barierce w miejscowości Szostka przy kanale koło Pana 
Zielińskiego. Prosił aby zrobić to poprawnie.

Radny Mirosław Linowiecki wystąpił z wnioskiem aby w miarę możliwości zająć się 
remontem gminnych  dróg  asfaltowych,  w  których  są  uszkodzenia,  ponieważ  jest 
ciepło i jest to najlepsza pora do naprawy dróg.

Radny Mirosław Kołodziejczyk  zadał  pytanie  jak  daleko są  zaawansowane prace 
dowozu kamienia na drogi.

Inspektor Tadeusz Gąsiorowski odpowiedział, że kamień jest dowożony na bieżąco 
i poszczególne sołectwa go otrzymują. Rozwożenie zaczęto od Płowiec, Piołunowa, 

11



Kwilna. Prosił aby cierpliwie czekać. Gmina stosuje się do wykazu otrzymanego od 
radnych,  dotyczącego  określonej  ilości  zamawianego  kamienia  na  poszczególne 
sołectwa.
Omówił temat wykonania nowych nawierzchni dróg na terenie gminy informując, że 
dokumentacja  zostanie  wykonana  do  31  maja,  a  następnie  zostanie  ogłoszony 
przetarg. Na początku lipca w wyniku przetargu zostanie wyłoniony wykonawca. 
Poruszył temat usterek na drogach. Oznajmił, że wraz z komisją dokonał przeglądu 
dróg i wszelkich uszkodzeń na drogach wykonanych w ubiegłym roku oraz w latach 
wcześniejszych. Poinformował, że dzwonił kilkakrotnie do wykonawcy robót. Zostało 
również wysłane oficjalne pismo w tej sprawie, Dyrektor Rejonu Dróg Krajowych we 
Włocławku to potwierdził. Uzgodniono z wykonawcą dróg, że naprawy gwarancyjne 
zostaną  wykonane  jak  będzie  odpowiednia  pogoda,  a  firma  upora  się 
z uszkodzeniami  na  innych  drogach  w  przypadku,  których  uszkodzenia  zostały 
wcześniej zgłoszone.

Sołtys  Krzysztof  Nowowiejski  zadał  pytanie  czy  przewidziana  jest  druga  transza 
kamienia,  ponieważ  na  niektóre  sołectwa  jest  go  za  mało  i  nie  wiadomo jak  go 
podzielić.  W jego  sołectwie  jedna  z  dróg  przy  wywozie  buraków została  bardzo 
uszkodzona.

Sołtys Barbara Chojnacka zadała pytanie, które odcinki dróg będą naprawiane.

Inspektor Tadeusz Gąsiorowski odpowiedział, że droga dojazdowa w Biskupicach, 
Piołunowie, Płowcach, Zagorzycach oraz Czołowie.

Sołtys Józef Ignasiak wnioskował,  aby remontować w pierwszej kolejności główne 
drogi,  a  później  te  które  prowadzą  do  gospodarstw.  W  złym  stanie  jest  droga 
przelotowa  w  Wąsewie,  z  której  korzystają  wszyscy  rolnicy  i  właśnie  ta  droga 
powinna być zaplanowana do remontu.

Radny  Kazimierz  Skupniewicz  odpowiedział,  że  jest  przygotowany  do  Urzędu 
Marszałkowskiego  wniosek  o  dofinansowanie  tego  odcinka  drogi.  W  przypadku 
przyznania dotacji droga zostanie wyremontowana.

Sołtys Eugeniusz Krygier zadał pytanie dotyczące pojemników na śmieci. Na jego 
terenie są domy wielorodzinne i sąsiedzi wrzucają sobie nawzajem śmieci. Dochodzi 
do kłótni i rękoczynów.

Inspektor  Tadeusz  Gąsiorowski  odpowiedział,  że  każdy  mieszkaniec  jest 
zobowiązany do zawarcia umowy z firmą Saniko zajmującą się wywozem śmieci.

Sołtys Eugeniusz Krygier dodał, że musi być jakaś forma przymusu dla tych, którzy 
jeszcze tych pojemników nie posiadają.

Radny  Wiesław  Migdalski  zadał  pytanie  co  mają  zrobić  osoby,  które  zgłosiły 
zmarznięcie rzepaku, czy mają czekać na komisję czy mogą już zaorać uprawę. 
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Młodszy  inspektor  Rafał  Staszak  odpowiedział,  że  można  uprawę  zaorać,  bez 
czekania na przyjazd komisji stwierdzającej szkodę.

Sołtys Krzysztof Nowowiejski zapytał czy jest planowane dodatkowe oświetlenie na 
wsiach.

Przewodniczący Rady Gminy Radziejów oznajmił, iż Pan Czynsz z energetyki jest na 
etapie kosztorysowania oświetlenia.

Inspektor Tadeusz Gąsiorowski odpowiedział, że obecnie nie wiadomo na jaką ilość 
lamp wystarczy środków. Radni i sołtysi ustalają gdzie mają stać lampy. 

Radny  Marian  Bandyszewski  zadał  pytanie  czy  Przemystka  jest  uwzględniona 
w planach. Problem oświetlenia jest już zgłaszany od trzech lat, chodzi o instalację 
trzech lamp.

Inspektor  Tadeusz  Gąsiorowski  oznajmił,  że  po  wcześniejszym  uzgodnieniu 
z sołtysem zostanie dokonane rozeznanie.

Sołtys  Krzysztof  Nowowiejski  poruszył  temat  zaorywania  przydrożnych  rowów. 
Tematyka ta była wielokrotnie omawiana na zebraniach sołeckich i nic w tym temacie 
się nie dzieje. 

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  był  z  Panem  Wójtem  na  wszystkich 
spotkaniach  sołeckich,  na  których  ta  tematyka  była  szeroko  omawiana,  bez 
właściwych rezultatów, a w kilku przypadkach odebrano to tak jakby zamierzeniem 
Wójta było karanie rolników. 

Wójt Gminy powiedział, że na dzisiejszej sesji podejmowanych jest szereg uchwał,  
które  będą  działać  na  korzyść  rozwoju  wspólnoty  samorządowej  i  przyniosą 
konkretne efekty. Gmina zasila się dodatkowymi pieniędzmi z zewnątrz, poszukuje 
wśród środków europejskich różnych  dotacji  oraz pożyczek.  Oczekiwania  są zbyt 
duże, a pieniądze ograniczone. Jeżeli  chodzi o drogi to została dokonana analiza 
oraz  harmonogram inwestycji  na  najbliższe  cztery  lata.  W planach  jest  naprawa 
konkretnych  dróg  do  końca  tej  kadencji.  Środków  na  naprawę  dróg  w  latach 
następnych będzie więcej niż w roku obecnym. Harmonogram inwestycji drogowych 
jest  dostępny,  każdy  może  się  z  nim zapoznać.  Poprosił  radnych  oraz  sołtysów 
o zastanowienie się i ewentualne zgłoszenie uwag do programu remontu i naprawy 
dróg na przyszły rok. Na względzie jest pomoc dla całej gminy, poszczególnych osób 
oraz poszczególnych miejscowości. 
Jeżeli chodzi o porządek w sołectwach i zaorywanie rowów odbywały się zebrania, 
na  których  były  sygnalizowane  problemy.  Wójt  dodał,  że  liczy  na  świadomość 
mieszkańców, nie chce ich karać. Samorządy sołeckie nie po to są powołane, aby 
zgłaszać problemy, tylko po to aby sołtysi również w swych środowiskach działali i 
rozmawiali  z  mieszkańcami  na  zasadzie  perswazji  oraz  dyskusji.  Zgodnie  ze 
statutem  i  wszystkimi  przepisami  to  samorządy  sołeckie  są  organizatorem  życia 
społecznego, kulturalnego i gospodarczego na terenie gminy. Wójt nie będzie nikogo 
karał chyba, że już ktoś nie radzi sobie z problemem i wskaże osobę niszczącą i 
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zanieczyszczającą  środowisko.  Jeżeli  chodzi  o  odpady  i  śmieci  to  mieszkańcy 
powinni je usuwać we własnym zakresie. Są określone przepisy i ustawy, ale jeżeli  
osoba  wysypuje  śmieci  tam,  gdzie  nie  należy  to  trzeba  zawiadomić  policję  oraz 
sanepid. Wójt nie może nikomu nakazać, jest to nielegalne i niewykonalne. Należy 
powiadamiać służby, które są do tego powoływane. Wójt Gminy dodał, że liczy na 
wsparcie  w  zakresie  zadań,  które  zostały  omówione.  Przyjęte  zostały  duże 
zobowiązania.  Jeżeli  pojawią  się  dodatkowe  środki  to  będą  przekazane  na 
oświetlenie i na drogi. Wójt Gminy stwierdził, że na następnej sesji pewne zadania 
inwestycyjne  zostaną  jeszcze  rozszerzone,  tj.  budowa  świetlicy  w  Starym 
Radziejowie oraz budowa muszli koncertowej w Płowcach, ale związane jest to się 
z dużymi  wydatkami  i  zobowiązaniami.  Poprosił,  aby  radni  i  sołtysi  wszystko 
przemyśleli,  przedyskutowali  oraz  aby  wspólnie  stworzyć  taką  wizję  jaka  była 
nakreślona w programie wyborczym, aby wszystkie zmierzenia można zrealizować

Sołtys Józef Ignasiak poinformował,  że został zobligowany przez mieszkańców do 
powiadomienia o tym, że w miejscowości Czołówek zostało wydane zezwolenie na 
prowadzenie  działalności  w  zakresie  zbierania  odpadów  niebezpiecznych  oraz 
innych  bezpiecznych.  Decyzja  została  wydana  przez  Starostwo  Powiatowe 
w Radziejowie.  Do  obiektów  Pana  Lewandowskiego  już  są  przywożone  beczki 
z odpadami. Nieczystości są zwożone z poza terenu Gminy. Mieszkańcy nie mogą 
w tym  temacie  nic  zrobić,  ponieważ  decyzja  została  wydana  przez  Starostwo 
Powiatowe.

Sołtys  Krzysztof  Nowowiejski  stwierdził,  że  trudno  poruszać  temat  śmieci  i  ich 
składowania  w przypadku  gdy możemy mieć do czynienia  z  bombą ekologiczną. 
Powiat  wydaje  decyzje  bez  wiedzy  mieszkańców.  Powinien  być  przedstawiciel  
Urzędu Ochrony Środowiska i wytłumaczyć wszystko społeczeństwu.

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy ten problem był wcześniej sygnalizowany.

Wójt  Gminy  dodał,  że  ustawa  przewiduje  możliwość  składowania  na  różnych 
terenach  odpadów,  decyzja  została  wydana  prawomocnie  i  prawidłowo  przez 
radziejowskiego Starostę. Składowane odpady zostały zbadane, ilość tych odpadów i 
ich rodzaje zawarte są w decyzji, nie ma powodu do podważenia tego, ponieważ było 
to analizowane i sprawdzane. Została poproszona Inspekcja Ochrony Środowiska o 
zbadanie sprawy i nie stwierdziła nieprawidłowości.
Przy następnej dostawie właściciel został zobowiązany do zgłoszenia tego faktu. 

Inspektor  Tadeusz  Gąsiorowski  poinformował,  że  rozmów  z  przedstawicielem 
Starostwa  Powiatowego  i  przedstawicielem  z  Wojewódzkiego  Urzędu  Ochrony 
Środowiska we Włocławku, wynika iż nakazano tej firmie zaprowadzić porządek. Gdy 
pracownicy gminy byli na terenie obiektu, to nałożono większy nacisk na to aby wrota 
były  zamknięte  oraz  żeby  postronne  osoby  nie  miały  tam  dostępu.  Na  dzień 
dzisiejszy Wojewódzki Urząd Ochrony Środowiska nie stwierdził żadnych uwag. 

Radny Mirosław Linowiecki stwierdził, że jest to nieprzyjemna sprawa, podobna do 
przypadku  wysypiska  śmieci,  z  którym  Gmina  boryka  się  przez  lata,  były  w  tej 
sprawie  przepychanki  z  Urzędem Miasta.  Firma,  która  założyła  wysypisko  śmieci 
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z Panem Lewandowskim,  może przywieźć  różne rzeczy,  a  później  zmienić  adres 
zamieszkania i nikt jej nie znajdzie. 
Dodał, że Starostwo podeszło zbyt liberalnie do tego tematu.

Radny Kazimierz Skupniewicz zadał pytanie czy gmina, wójt ma jakiś wpływ na to,  
żeby nie wpuścić na swój teren takich niebezpiecznych odpadów. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził,  że  nasuwa się  tylko  jeden wniosek,  aby 
z wyjaśnieniem zwrócić się do Starostwa.

Radny  Kapeliński  dodał,  że  zastanawia  się  z  radnymi  czy  grunt,  na  którym  są 
składowane  odpady  można  sprzedać  Panu  Lewandowskiemu  jest  on  obecnie 
użytkownikiem wieczystym gruntu. 

Radca Prawny poinformował, że użytkowanie wieczyste polega na tym, że właściciel 
gruntu, którym jest Skarb Państwa lub Gmina oddaje na długi czas grunty np. na 99 
lat.  Natomiast  konstrukcja  prawna  jest  tak  skonstruowana,  że  budynki  stanowią 
własność użytkownika wieczystego. Istnieje ustawa, która mówi, że można zbywać 
grunty  na  rzecz  użytkownika  wieczystego  jeżeli,  będą  wykorzystane  na  cele 
mieszkalne  lub  rolne.  W przypadku  gdyby  Pan  Lewandowski  zdecydował  się  na 
kupno gruntu gmina może, ale nie musi zgodzić się na jego wykup.

Radny  Kazimierz  Skupniewicz  zadał  pytanie  kto  może  dalej  użytkować  grunt 
w przypadku  gdy  minie  termin  użytkowania  wieczystego  i  grunt  nie  zostanie 
wykupiony.

Radca  Prawny  odpowiedział,  że  użytkowanie  wieczyste  ma  swój  czas,  do  2035 
w przypadku Pana Lewandowskiego użytkowanie wieczyste wygasa. Jeżeli upłynie 
termin,  rozliczenie  nakładu  następuje  na  zasadach  ogólnych,  jeżeli  ktoś  poczynił  
nakłady  w  czasie  użytkowania  wieczystego  to  właściciel  przyjmując  grunt 
z budynkami musi za te nakłady zapłacić.

Radny  Kazimierz  Skupniewicz  dodał,  że  budynki  zostały  zakupione,  a  nie 
wybudowane. 

Radca  prawny  poinformował,  że  użytkowanie  wieczyste  to  taka  typowo  polska 
konstrukcja, gdzie właścicielem gruntu jest Skarb Państwa lub Gmina i ona oddaje 
grunty w użytkowanie wieczyste na wiele lat,  w przypadku gdy są tam budynki to 
przenosi  to  automatycznie  własność tych  budynków na użytkownika  wieczystego. 
Jeżeli  nie  było  zabudowań  i  użytkownik  sam  budował  to  też  jest  właścicielem 
budynków.
Podsumowując stwierdził, że budynki należą do użytkownika, ale grunt nie jest jego 
własnością.

Sołtys  Ignasiak  zadał  pytanie  czy  może  występować  akt  notarialny  na  nakład 
w przypadku gdy nie jest się właścicielem gruntu.
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Radca prawny odpowiedział, że tak, bo w Polsce zbywanie nieruchomości odbywa 
się wyłącznie w formie aktu notarialnego. To samo dotyczy użytkowania wieczystego, 
jego zbywania oraz nabywania. 

Radny Kazimierz Skupniewicz zapytał,  czy w przypadku gdy minie rok 2035, Pan 
Lewandowski  nie  będzie  chciał  wykupić  gruntu,  to  gmina  będzie  mogła  grunt 
sprzedać.

Radny Mirosław Linowiecki stwierdził, że Panu Lewandowskiemu nie zależy na tym, 
aby  przenieść  prawo  własności,  bo  to  jest  najprawdopodobniej  już  nie  w  jego 
interesie. Grunty zostały wydzierżawione na 10 lat nowej spółce.

Radny Marek  Piernik  poruszył  temat  drogi  do  Pana Paliwody w Płowcach,  żeby 
skierować  tam  dodatkowy  kurs  kamienia.  Występuje  tam  duże  natężenie  ruchu. 
Odcinek  tej  drogi  jest  w  pewnym  sensie  wizerunkiem  gminy,  ponieważ  jest  to 
przedsiębiorca, który bierze udział w różnych konkursach, przedstawiciele instytucji 
oraz wielu pracowników. dojeżdża tą drogą do pracy.
Przypomniał również o wykonaniu przy szkole w Płowcach kręgu do ogniska oraz 
ławeczek. Wszystko było wcześniej ustalone chodzi tylko o wykonanie, tak by zdążyć 
przed Dniem Dziecka.

Ad.  7) W  związku  z  wyczerpaniem  tematyki  obrad  Sesji  Przewodniczący  Rady 
podziękował wszystkim zebranym za udział w posiedzeniu i zamknął obrady VII Sesji  
Rady Gminy Radziejów.

Zakończenie obrad godz. 1425

Protokołowała Sekretarz Sesji

Teresa Chęś Marek Piernik
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